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PROTOKÓŁ  NR 22/2022 
z posiedzenia KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI  

 
odbytego w dniu 14 września 2022 roku  

w Urzędzie Gminy w Cielądzu 
 
 

W posiedzeniu uczestniczyło 5. członków Komisji ( nieobecny Paweł Kłos), zgodnie                   

z listą obecności, stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wziął Sylwester Krawczyk - Sekretarz Gminy oraz 

Przewodnicząca Rady Gminy Cielądz – Małgorzata Rosa. 

 

Punkt 1. 

Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 14:00 dokonał Przewodniczący Komisji – 

Rafał Kucharski, witając członków Komisji i pozostałe osoby biorące udział w posiedzeniu. 

Stwierdził obecność wszystkich członków Komisji i wobec tego kworum do prowadzenia obrad. 

 

Punkt 2. 

Przewodniczący Komisji – Rafał Kucharski przedstawił porządek posiedzenia, który 

członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu, który przedstawiał się 

następująco:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Analiza i zaopiniowanie petycji skierowanej do Rady Gminy Cielądz. 

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie posiedzenia.  

Do porządku nie wniesiono uwag. 

 

Punkt 3. 

Przystąpiono do rozpatrywania i zaopiniowania petycji skierowanej do Rady Gminy 

Cielądz. 

Przewodniczący Komisji Rafał Kucharski przedstawił autora petycji oraz jej treść. 

Petycja stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie poprosił Sekretarza Gminy o ustosunkowanie się do problematyki będącej 

przedmiotem petycji. 
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Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk zapoznał członków Komisji najpierw z przepisami 

regulującymi zasady utworzenia młodzieżowej rady gminy. Wyjaśnił, iż co to jest za organ – 

młodzieżowa rada miny i poinformował, że temat ten regulują przepisy ustawy z dnia 8 marca 

1990 r o samorządzie gminnym i zgodnie z art. 5b tej ustawy,  rada gminy może wyrazić zgodę 

na utworzenie młodzieżowej rady gminy z własnej inicjatywy lub na wniosek: 

1) wójta; 

2) podmiotów reprezentujących zainteresowane środowiska, w szczególności: 

a) organizacji pozarządowych lub podmiotów określonych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2020 r. 

poz. 1057 oraz z 2021 r. poz. 1038, 1243, 1535 i 2490), działających na terenie danej 

gminy, 

b) samorządu uczniowskiego lub samorządu studenckiego z terenu danej gminy. 

Zaznaczył więc, że wnoszący petycję nie jest żadnym z wymienionych powyżej 

wnioskodawców, a nawet nie jest mieszkańcem Gminy Cielądz. Dlatego też, petycja nie spełnia 

wymogów formalnych i nie może zostać przyjęta. Jednakże podkreślił, i ż poza tym petycja jest 

ciekawa i warta dyskusji, i uważa, że funkcjonowanie takiego organu jest pożyteczną sprawą. 

Należałoby zastanowić się bowiem, czy nie jest to temat do dyskusji. W pierwszej kolejności 

należałoby zatem zdiagnozować, czy jest zainteresowanie wśród naszej młodzieży taką 

działalnością i pracą w samorządzie i w tym celu należałoby dotrzeć do młodzieży. Może 

należałoby też zainteresować młodzież tematem samorządności, co to jest, czym zajmuje się 

rada, radny, wójt, urząd. Jak to wygląda od strony kompetencji i obsługi mieszkańców.  

Zaproponował następnie, by może zorganizować cykl spotkań młodzieży szkolnej z 

radnymi, urzędnikami. Jeśli nie podejmie się takich działań, to nie będzie wiedzy, czy ten grunt 

jest na tyle podatny, że powstanie za jakiś czas inicjatywa w postaci młodzieżowej rady. 

Przyznał, że w środowiska wiejskich grupa młodzieży jest dość małą, by mogła stworzyć 

taki organ. 

Przewodniczący Komisji Rafał Kucharski poprosił o informację, jakie są kompetencje 

takiego organu. 

Sekretarz wyjaśnił, iż głownie są to działania w zakresie opiniodawczo-doradczym 

realizowanych w gminie zadań dotyczących sfery młodzieżowej np. zadania sportowe, 

rekreacyjne. Nie ma zamkniętego katalogu. 
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Członkowie Komisji poparli te propozycje i dodali, że na pewno musi to być działanie nie 

pod przymusem lecz przy pełnej swobodzie uczniów i dotyczyć powinno klas najstarszych.  

Komisja wyraziła zdanie, że widzi potrzebę podjęcia działań mających na celu 

aktywizację młodzieży w środowisku lokalnym. Funkcjonujące na terenie Gminy Cielądz 

jednostki: oświatowe, kulturalne, społeczne i administracyjne w ramach swojej działalności 

winny edukować młodzież w zakresie funkcjonowania samorządu i angażować młodych ludzi                         

w sprawy publiczne oraz wskazywać jakie są problemy i potrzeby lokalnego społeczeństwa oraz 

możliwości wpływu na rozwój Gminy. 

Członkowie Komisji po analizie przedłożonej petycji oraz mając na uwadze udzielone 

wyjaśnienia i przeprowadzoną dyskusję wypracowali uchwałę w tym temacie. Uchwała Komisji 

w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej petycji w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady 

Gminy Cielądz przyjęta została jednogłośnie – 5 głosów „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Punkt 4. 

 W punkcie porządku posiedzenia Komisji: „Sprawy różne” podjęte zostały następujące 

sprawy: 

1) Poruszona została kwestia wolnego lokalu po stacjonującej kilka miesięcy karetce pogotowia. 

i jest problem z wynajęciem tego lokalu, a dość znaczne środki zostały zaangażowane w jego 

remont. 

2) Członek Komisji Jadwiga Mantorska podjęła problem popsutej pompy w Niemgłowach i 

podejrzeniach, kto mógłby spowodować jej zepsucie. 

Sekretarz wyraził zdanie, że nie był zwolennikiem takiego rozwiązania ujęcia wody bez 

nadzoru, a jego zdaniem sposób uszkodzenia wskazuje, że to było świadome działanie. 

Rozważano też propozycję zamontowania przenośnego urządzenia do monitorowania tego 

terenu. 

Punkt 5. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków                          

i Petycji Rafał Kucharski zamknął posiedzenie Komisji o godz.14:40. 

 

 

Protokołowała: 

Bogusława Kobacka 

Przewodniczący Komisji  
Skarg, Wniosków i Petycji 

 
Rafał Kucharski 


